
ΓΡΑΦΕΙΟ ΤΥΠΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ

Αθήνα, 25/11/98

Ο Πρωθυπουργός Κώστας Σημίτης απαντώντας απόψε στην “Ώρα 
του Πρωθυπουργού” στη Βουλή στην επίκαιρη ερώτηση του 
βουλευτή του ΠΑΣΟΚ Νόσου Αλευρά, για τα μέτρα που προτίθεται να 
λάβει η Κυβέρνηση για να βελτιωθεί η αστυνόμευση στην πόλη της 
Αθήνας, τόνισε τα εξής:

Επιδίωξή μας είναι:
• Ο πολίτης να αισθάνεται ασφαλής.
• Να επικρατούν σε όλη τη χώρα συνθήκες που εξασφαλίζουν την τάξη.
• Η Αστυνομία να δρα κατά τρόπο αποτελεσματικό.
• Ο πολίτης να αισθανθεί επιτέλους ότι κάτι αλλάζει στη λειτουργία και 

την αποτελεσματικότητα της Ελληνικής Αστυνομίας.

Για να πετύχουμε τους στόχους αυτούς -είπε ο Πρωθυπουργός- έχει 
αποφασιστεί η λήψη μιας σειράς μέτρων για να είναι η αστυνομία στους 
δρόμους, για να είναι κοντά στους πολίτες.

• Κυρίως, προς την κατεύθυνση της πρόληψης και καταστολής της 
εγκληματικότητας -συνέχισε ο Πρωθυπουργός- θα επιδιώξουμε την 
ενίσχυση της στελέχωσης των μάχιμων αστυνομικών 
υπηρεσιών, έτσι ώστε να μπορέσουν να ανταποκριθούν πληρέστερα 
στην αποστολή τους. Αυτό θα επιτευχθεί τόσο με τη μετακίνηση 
προσωπικού που απασχολείται σε γραφεία, όσο και με την 
αποδέσμευση της αστυνομίας από τα ξένα προς την αποστολή της 
έργα.

Συγκεκριμένα ο Πρωθυπουργός αναφέρθηκε:
•  Στην προώθηση, σύντομα, νομοθετικής ρύθμισης, που θα προβλέπει 

τη συγκρότηση ειδικού σώματος φύλαξης φυλακών, προκειμένου 
να αξιοποιηθεί ο πολύ μεγάλος αριθμός αστυνομικών, οι οποίοι τώρα 
διατίθενται για την εξωτερική φύλαξη φυλακών και τις μεταγωγές των

. κρατουμένων.
•  Επίσης, στην προώθηση ρύθμισης για την απαλλαγή των 

αστυνομικών από την επίδοση των ποινικών δικογράφων.
•  Στην αποδέσμευση αστυνομικών, σε σύντομο χρονικό διάστημα, 

από το έργο του ελέγχου των αποσκευών στα αεροδρόμια.
•  Τέλος, στην αποδέσμευση σημαντικού αριθμού αστυνομικών με 

την ανάληψη των καθηκόντων συνοριακής φύλαξης από τους 
1000 συνοριακούς φρουρούς, για τους οποίους προκηρύχθηκε



σχετικός διαγωνισμός και η πρόσληψή τους (υπολογίζεται περίπου 
3000 τουλάχιστον) ολοκληρώνεται μέχρι τέλους του έτους.

♦ Για την αντιμετώπιση της αυξητικής τάσης της εγκληματικότητας (και 
μάλιστα των εγκλημάτων βίας, τη διασφάλιση της δημόσιας τάξης και 
την εμπέδωση του αισθήματος ασφάλειας στους πολίτες, ο 
Πρωθυπουργούς επεσήμανε ότι πρόσφατα αποφασίσθηκε η 
λήψη πρόσθετων μέτρων, που βρίσκονται ήδη στο στάδιο της 
υλοποίησης. Συγκεκριμένα ο Πρωθυπουργός αναφέρθηκε:

♦ Στην έναρξη εφαρμογής προγράμματος αστυνόμευσης των 
κεντρικών περιοχών του λεκανοπεδίου Αττικής, ιδιαίτερα των 
πλέον πολυσύχναστων και αυτών που παρουσιάζουν αυξημένη 
εγκληματικότητα με τη διάθεση πεζών και εποχούμενων περιπολιών. 
Για την αποτελεσματικότητα του προγράμματος αυτού προβλέπονται:
> Η ενίσχυση των εποχούμενων περιπολιών κατά τις ώρες 

λειτουργίας των τραπεζών, δημόσιων υπηρεσιών και 
καταστημάτων με 100 μοτοσικλέτες και 50 περιπολικά αυτοκίνητα, 
για τις οποίες θα διατεθούν 250 αστυνομικοί.

> Η διάθεση, τις αμέσως επόμενες ημέρες , και άλλων 250-300 
αστυνομικών, οι οποίοι θα εκτελούν πεζές περιπολίες σε 24ωρη 
βάση.

> Η εντατικοποίηση των αιφνιδιαστικών ελέγχων σε χώρους, όπου 
υπάρχει διαφθορά και γενικά παρανομία, όπως τα τυχερά παίγνια 
κ.λπ.

Το πρόγραμμα αυτό θα εφαρμοσθεί σταδιακά και στη Θεσσαλονίκη, 
καθώς και σε άλλες πόλεις της χώρας.

♦ Στον προγραμματισμό της εντατικοποίησης των επαναπροωθήσεων 
και απελάσεων των παρανόμως ευρισκομένων στη χώρα, μας
αλλοδαπών.

♦ Στη μελετώμενη αναδιοργάνωση των Υπηρεσιών της Αστυνομίας 
σε κεντρικό και περιφερειακό επίπεδο, η οποία θα συνοδευθεί και 
με ανακατανομή των αστυνομικών δυνάμεων και μέσων, σύμφωνα με 
τις σημερινές ανάγκες και δεδομένα. Στο πλαίσιο αυτό εντάσσεται και 
η ίδρυση Αρχηγείου της Ελληνικής Αστυνομίας.

♦ Στην καθιέρωση συστήματος συνεχούς εκπαίδευσης και
♦ μετεκπαίδευσης όλων των αστυνομικών στις σύγχρονες μεθόδους 

δράσης.
♦ Στον εκσυγχρονισμό της υλικοτεχνικής υποδομής του Σώματος

με την αξιοποίηση του εξοπλιστικού προγράμματος της ΕΛ.ΑΣ, 
ύψους 100 δις δρχ, που έχει ξεκινήσει και ήδη υπάρχουν σημαντικές 

-  εγγραφές στον υπό ψήφιση προϋπολογισμό (25 δις δρχ).
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• Για τους οίκους ανοχής (που αναφέρονται στην επίκαιρη ερώτηση του 
βουλευτή κ. Νόσου Αλευρά), ο Πρωθυπουργός είπε ότι πράγματι ο 
αριθμός τους είναι μεγάλος και ότι απασχολεί σοβαρά τις αρμόδιες 
υπηρεσίες της Αστυνομίας, αφού οι περισσότεροι στερούνται της 
σχετικής άδειας εγκατάστασης. Ο μεγάλος αυτός αριθμός -συνέχισε ο 
Πρωθυπουργός- οφείλεται στο νομικό κενό που παρουσιάζουν οι 
ισχύουσες διατάξεις, δεδομένου ότι δεν προβλέπεται το κλείσιμο και η 
σφράγιση των οίκων ανοχής, που λειτουργούν παράνομα.

-  Εν όψει, λοιπόν, της κατάστασης αυτής, η Κυβέρνηση, για να 
αντιμετωπίσει τα προβλήματα δημόσιας τάξης και ασφάλειας που 
δημιουργούνται από την ενεξέλεγκτη λειτουργία τους, προωθεί 
σχετικό σχέδιο νόμου, το οποίο έχει ήδη κατατεθεί στη Βουλή 
προς ψήφιση.

• Τέλος, σε ό,τι αφορά το θεσμό των νέων Αστυνομικών Τμημάτων 
(πολυδύναμων) (για το οποίο, επίσης, γίνεται λόγος στην επίκαιρη 
ερώτηση του κ. Ν. Αλευρά), ο Πρωθυπουργό επεσήμανε τα εξής:

• Η καθιέρωση του θεσμού αυτού επιβλήθηκε από την ανάγκη να 
περιορισθεί ο κατακερματισμός της αστυνομικής δύναμης και 
των μέσων σε πολλές μονάδες, οι οποίες δεν είχαν δυνατότητες 
αποτελεσματικής παρέμβασης στην αντιμετώπιση ~των 
αστυνομικών προβλημάτων της περιοχής τους.

• Με τη λειτουργία του θεσμού αυτού επιδιώχθηκε η εξοικονόμηση 
αστυνομικής δύναμης με τη μείωση του προσωπικού που 
απασχολείται στις εσωτερικές υπηρεσίες των μικρών αστυνομικών 
μονάδων (γραμματείς, φρουροί, κλπ) και η διάθεσή τους στην 
αστυνόμευση.

Και ο Πρωθυπουργός κατέληξε:
• Η λειτουργία του θεσμού αυτού, καθώς η συνολική 

αποδοτικότητά του αξιολογούνται στο πλαίσιο της γενικότερης 
αναδιάρθρωσης και αναδιοργάνωσης των περιφερειακών 
υπηρεσιών που πρόκειται να πραγματοποιηθεί, ώστε να ενισχυθούν 
ουσιαστικά τα Πολυδύναμα Τμήματα και να βελτιωθεί η αστυνόμευση 
όλων των περιοχών.
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